
 1 

PROTOKÓŁ  NR  LVI/06 

LIII  SESJI  SEJMIKU  WOJEWÓDZTWA 

ŚLĄSKIEGO  II  KADENCJI 
 

(25.10.2006 r. – Sala Sejmu Śląskiego, gmach Śląskiego Urzędu Wojewódzkiego) 

 

1. Otwarcie sesji godz. 10
10

 – Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący 

Sejmiku. 

 

wyznaczenie radnych do komisji skrutacyjnej: 

 

1. radny Marian Gajda, 

2. radny Marcin Kędracki. 

 

 

- radny  – listę obecności podpisało 40. radnych na 48. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – stwierdzam, na tej 

podstawie, że nasze obrady są prawomocne. 

 

 

Radni nieobecni (według listy): Karolina Jacent. 

 

 

2. Stwierdzenie wygaśnięcia mandatu Radnego Sejmiku Województwa 

Śląskiego (uchwała w druku II/1121): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  29 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

3. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad: 
 

Porządek obrad zaproponowany przez Przewodniczącego Sejmiku: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 
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2. Stwierdzenie wygaśnięcia mandatu Radnego Sejmiku Województwa 

Śląskiego. 

3. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z LI i LII sesji Sejmiku. 

5. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa w okresie pomiędzy 

sesjami. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wojewódzkiego Programu Opieki nad 

Zabytkami w Województwie Śląskim na lata 2006 - 2009 (druk II/1110). 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu wykorzystania 

odnawialnych źródeł energii na terenach nieprzemysłowych Województwa 

Śląskiego (druk II/1111). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wojewódzkiego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na lata 2006 - 2010 (druk 

II/1103). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2006 rok (druk II/1116). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany planu finansowego na 2006 rok 

zakładów budżetowych i rachunku dochodów własnych jednostek 

budżetowych (druk II/1117). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Bielskiemu na odbudowę drogi powiatowej S 4481 Porąbka – Kozubnik 

(druk II/1118). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr II/45/21/2006 z 

dnia 20 lutego 2006 roku w sprawie udzielenia dotacji samodzielnym 

publicznym zakładom opieki zdrowotnej, dla których organem 

założycielskim jest Województwo Śląskie, z przeznaczeniem na 

dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych 

(druk II/1112). 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr II/48/7/2006 z dnia 

22 maja 2006 roku w sprawie udzielenia dotacji samodzielnym publicznym 

zakładom opieki zdrowotnej, dla których organem założycielskim jest 

Województwo Śląskie, z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów 

realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych (druk II/1113). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr I/10/4/99 z dnia 12 

lipca 1999 roku, zmienionej uchwałą Nr II/15/19/2003 z dnia 15 grudnia 

2003 roku w sprawie statutu Biura Planowania Przestrzennego w Bielsku-

Białej (druk II/1104). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie sposobu ustalania wynagrodzeń pracowników 

zakładu budżetowego Województwa Śląskiego pod nazwą Biuro Planowania 

Przestrzennego w Bielsku-Białej (druk II/1101). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie sposobu ustalania wynagrodzeń pracowników 

jednostki budżetowej Województwa Śląskiego pod nazwą Wojewódzki 

Ośrodek Kultury i Sportu Stadion Śląski w Chorzowie (druk II/1109). 
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17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr II/32/7/2005 z dnia 

21 marca 2005 roku w sprawie utworzenia rachunku dochodów własnych w 

jednostkach budżetowych Województwa Śląskiego (druk II/1105). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Nauczycielskiego Kolegium 

Języków Obcych w Raciborzu (druk II/1102). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji VI. Liceum Profilowanego 

Specjalnego w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym dla 

Niesłyszących i Słabosłyszących w Raciborzu (druk II/1106). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej 

Specjalnej nr 2 wchodzącej w skład Młodzieżowego Ośrodka 

Wychowawczego w Kuźni Raciborskiej (druk II/1107). 

21. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji kierunku kształcenia w 

Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym w Radzionkowie (druk II/1108). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do likwidacji 

Szkoły Policealnej Województwa Śląskiego im. Matki Teresy z Kalkuty w 

Czeladzi (druk II/1100). 

23. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do likwidacji 

Szkoły Policealnej Województwa Śląskiego w Bielsku-Białej (druk 

II/1119). 

24. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Wojewódzkiej Specjalistycznej 

Przychodni Stomatologicznej w Katowicach (druk II/1099). 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Wojewódzkiego Szpitala 

Neuropsychiatrycznego im. dr. Emila Cyrana w Lublińcu poprzez likwidację 

Gabinetu Stomatologicznego, Poradni Zdrowia Psychicznego dla Dzieci i 

Młodzieży, Oddziału dla Osób z Zaburzeniami Nerwicowymi (druk 

II/1114). 

26. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu 

w Żywcu w sprawie przekształcenia Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej 

w Żywcu poprzez likwidację Poradni Opieki Paliatywnej i Walki z Bólem w 

Żywcu, ulica Żeromskiego 7 (druk II/1120). 

27. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Gliwicach na Rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 

Śląskiego PN-N-0911/530/R/06 stwierdzające nieważność uchwały Nr 

II/51/18/2006 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 28 sierpnia 2006 

roku w sprawie przekształcenia Obwodu Lecznictwa Kolejowego SPZOZ w 

Bielsku-Białej poprzez zakończenie działalności Rejonowej Przychodni 

Lekarskiej Chybie (druk II/1115). 

28. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Zarząd Województwa 

Śląskiego (druk II/1122). 

29. Informacja o oświadczeniach majątkowych. 

30. Sprawozdania z działalności Komisji Sejmiku Województwa Śląskiego. 

31. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

32. Zamknięcie sesji Sejmiku. 
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- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – porządek obrad 

dzisiejszej sesji został przesłany wraz z zaproszeniami. Dodatkowe propozycje 

zgłoszone przez Zarząd Województwa w dniu 19. października: 

- udzielenia dotacji samodzielnym publicznym zakładom opieki zdrowotnej, 

dla których Województwo Śląskie jest organem założycielskim i które są 

zakładami lecznictwa odwykowego lub mają w swojej strukturze takie 

zakłady (druk II/1123), 

- wyrażenia zgody na dokonanie przez Województwo Śląskie darowizny 

nieruchomości stanowiącej własność Województwa Śląskiego, położonej w 

Tychach, na rzecz Gminy Tychy (druk II/1124), 

- przyjęcia dokumentu pod tytułem Program współdziałania Województwa 

Śląskiego z organizacjami pozarządowymi (druk II/1125), 

- zmian budżetu Województwa Śląskiego na 2006 rok (druk II/1126), 

- aktualizacji Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Województwa 

Śląskiego (druk II/1127), 

- udzielenia pomocy finansowej gminom Województwa Śląskiego, 

przeznaczonej na realizację zadania „Tworzenie gminnych świetlic i 

klubów dla dzieci i młodzieży” (druk II/1128), 

- wyrażenia zgody na zawarcie przez SPZOZ „Repty” Górnośląskie Centrum 

Rehabilitacji im. gen. Jerzego Ziętka umowy dzierżawy sieci 

wodociągowo-kanalizacyjnej (druk II/1129). Czy są inne propozycje ? 

 

- radny Rajmund Pollak – zgłosił następujące propozycje: 

1) debata na temat sytuacji Kopalni Silesia, 

2) debata na temat protestu szeregu prezydentów, burmistrzów i innych 

przedstawicieli samorządów na temat Regionalnego Programu 

Operacyjnego, 

3) debata na temat czy pieniądze społeczne wydawane na Zespół Śląsk są 

wydawane po to żeby Zespół Śląsk śpiewał po niemiecku, 

4) debata na temat konieczności rozbiórki pomnika wdzięczności Armii 

Radzieckiej na Placu Wolności w Katowicach. 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – propozycja 

przeniesienia punktu 30. – sprawozdania z działalności komisji po 

sprawozdaniu Zarządu. 

 

 

Obrady zostały zakłócone przez przedstawicieli Ruchu Obrony Bezrobotnych – 

Przewodniczący Sejmiku ogłosił przerwę. 

 

 

[przerwa w obradach] 
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Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o uchwałę w sprawie udzielenia 

dotacji samodzielnym publicznym zakładom opieki zdrowotnej, dla których 

Województwo Śląskie jest organem założycielskim i które są zakładami 

lecznictwa odwykowego lub mają w swojej strukturze takie zakłady (druk 

II/1123): 

 

za  27 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o uchwałę w sprawie wyrażenia 

zgody na dokonanie przez Województwo Śląskie darowizny nieruchomości 

stanowiącej własność Województwa Śląskiego, położonej w Tychach, na rzecz 

Gminy Tychy (druk II/1124): 

 

za  29 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o uchwałę w sprawie przyjęcia 

dokumentu pod tytułem Program współdziałania Województwa Śląskiego z 

organizacjami pozarządowymi (druk II/1125): 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o uchwałę w sprawie zmian 

budżetu Województwa Śląskiego na 2006 rok (druk II/1126): 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o uchwałę w sprawie 

aktualizacji Wieloletniego Programu Inwestycyjnego Województwa Śląskiego 

(druk II/1127): 
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za  31 

przeciw 0 

wstrzym. 2 

 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o uchwałę w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej gminom Województwa Śląskiego, przeznaczonej na 

realizację zadania „Tworzenie gminnych świetlic i klubów dla dzieci i 

młodzieży” (druk II/1128): 

 

za  35 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o uchwałę w sprawie wyrażenia 

zgody na zawarcie przez SPZOZ „Repty” Górnośląskie Centrum Rehabilitacji 

im. gen. Jerzego Ziętka umowy dzierżawy sieci wodociągowo-kanalizacyjnej 

(druk II/1129): 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o debatę na temat sytuacji 

Kopalni Silesia: 

 

za  15 

przeciw 0 

wstrzym. 17 

 

Wniosek nie uzyskał wymaganej bezwzględnej większości głosów. 

 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o debatę protestu szeregu 

prezydentów, burmistrzów i innych przedstawicieli samorządów przeciwko 

Regionalnemu Programowi Operacyjnemu: 

 

za  8 

przeciw 3 

wstrzym. 17 
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Wniosek nie uzyskał wymaganej bezwzględnej większości głosów. 

 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o debatę na temat czy pieniądze 

społeczne wydawane na Zespół Śląsk są wydawane po to, żeby Zespół Śląsk 

śpiewał po niemiecku: 

 

za  3 

przeciw 23 

wstrzym. 6 

 

Wniosek nie uzyskał wymaganej bezwzględnej większości głosów. 

 

 

Głosowanie nad uzupełnieniem porządku obrad o debatę na temat konieczności 

rozbiórki pomnika wdzięczności Armii Radzieckiej na Placu Wolności 

w Katowicach: 

 

za  13 

przeciw 10 

wstrzym. 8 

 

Wniosek nie uzyskał wymaganej bezwzględnej większości głosów. 

 

 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – projekty z druków 

II/1116 i II/1118 zostaną zastąpione przez autopoprawki z druków II/1116 a i 

II/1118 a. Do projektów z druków II/1112 i II/1113 zostały dostarczone nowe 

załączniki, a punkt dotyczący sprawozdania z działalności komisji został 

przesunięty jako pierwszy punkt merytoryczny po sprawozdaniu z działalności 

Zarządu. 

 

- radny Piotr Zienc – wniosek o porządku obrad o punkt: ocena działalności 

Sejmiku w dziedzinie przeciwdziałania bezrobociu i dopuszczenie do głosu 

przedstawicieli Ruchu Obrony Bezrobotnych. 

 

- radny Bernard Szweda – wyraził dezaprobatę wobec poczynań 

Przewodniczącego Sejmiku, który wezwał policję. Wniosek o wprowadzenie 

do porządku obrad punktu: dyskusja nad zagrożeniem bezrobociem na Śląsku. 

Zaproponował scalić to wnioskiem radnego Pollaka na temat zamykania 

kopalń. Debata godzinna z dopuszczeniem do głosu trzech przedstawicieli 

Ruchu Obrony Bezrobotnych po 10 minut. 
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- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – odnośnie uwagi o 

wezwaniu policji – Regulamin Sejmiku upoważnia do tego Przewodniczącego 

w sytuacji stwierdzenia naruszenia prawa i niedostosowania się do 

zarządzenia porządkowego przez osoby, które zakłóciły porządek sesji 

Sejmiku. 

 

- radny Rajmund Pollak – poparł wnioski przedmówców. Wezwał 

Przewodniczącego do przeproszenia Sejmiku i bezrobotnych za wezwanie 

policji. 

 

- radny Grzegorz Makowski – na jakiej podstawie Pan ……….. ma oceniać 

działalność Sejmiku ? Oceni to obywatel, który pójdzie 12. listopada na 

głosowanie. Radni są przedstawicielami obywateli i oni mogą się 

wypowiadać. Niegodne jest robienie kabaretu z ostatniej sesji Sejmiku. 

Wniosek o procedowanie zgodnie z porządkiem. 

 

 

Głosowanie nad wnioskiem radnego Zienca o debatę na temat oceny 

działalności Sejmiku w dziedzinie przeciwdziałania bezrobociu: 

 

za  16 

przeciw 6 

wstrzym. 11 

 

Wniosek nie uzyskał wymaganej bezwzględnej większości głosów. 

 

 

Głosowanie nad wnioskiem radnego Szwedy o debatę na temat zagrożenia 

bezrobociem na Śląsku: 

 

za  18 

przeciw 0 

wstrzym. 15 

 

Wniosek nie uzyskał wymaganej bezwzględnej większości głosów. 

 

 

- radny Rajmund Pollak – wniosek o reasumpcję głosowanie i 

przeprowadzenia głosowania jawnego imiennego nad wnioskiem o debatę. 

Ponadto, wniosek o włączenie do protokołu sesji wypowiedzi bezrobotnych
1
. 

                                                 
1
 Po ogłoszeniu przerwy przez Przewodniczącego Sejmiku nagrywanie zostało wyłączone, zatem nie ma zapisu 

wystąpień osób, które zakłóciły sesję. 
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- radna Jolanta Kopiec – sprzeciw wobec wniosku o reasumpcję. Radni przez 

4 lata, co sesję byli informowani o sytuacji na rynku pracy poprzez chociażby 

sprawozdania Wojewódzkiego Urzędu Pracy, także przez wdrażanie tzw. 

programu górniczego.  

 

 

Głosowanie nad wnioskiem radnego Pollaka o reasumpcję ostatniego 

głosowania: 

 

za  14 

przeciw 15 

wstrzym. 3 

 

Wniosek nie uzyskał większości. 

 

 

Przyjęty porządek obrad: 

 

1. Otwarcie sesji Sejmiku. 

2. Stwierdzenie wygaśnięcia mandatu Radnego Sejmiku Województwa 

Śląskiego. 

3. Rozpatrzenie proponowanych zmian w porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z LI. i LII. sesji Sejmiku. 

5. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa w okresie pomiędzy 

sesjami. 

6. Sprawozdania z działalności Komisji Sejmiku Województwa Śląskiego. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wojewódzkiego Programu Opieki nad 

Zabytkami w Województwie Śląskim na lata 2006 - 2009 (druk II/1110). 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu wykorzystania 

odnawialnych źródeł energii na terenach nieprzemysłowych Województwa 

Śląskiego (druk II/1111). 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wojewódzkiego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na lata 2006 - 2010 (druk 

II/1103). 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie Województwa 

Śląskiego na 2006 rok (druk II/1116 a). 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany planu finansowego na 2006 rok 

zakładów budżetowych i rachunku dochodów własnych jednostek 

budżetowych (druk II/1117). 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Bielskiemu na odbudowę drogi powiatowej S 4481 Porąbka – Kozubnik 

(druk II/1118 a). 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr II/45/21/2006 z 

dnia 20 lutego 2006 roku w sprawie udzielenia dotacji samodzielnym 

publicznym zakładom opieki zdrowotnej, dla których organem założycielskim 

jest Województwo Śląskie, z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów 

realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych (druk II/1112). 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr II/48/7/2006 z dnia 

22 maja 2006 roku w sprawie udzielenia dotacji samodzielnym publicznym 

zakładom opieki zdrowotnej, dla których organem założycielskim jest 

Województwo Śląskie, z przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów 

realizacji inwestycji i zakupów inwestycyjnych (druk II/1113). 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr I/10/4/99 z dnia 12 

lipca 1999 roku, zmienionej uchwałą Nr II/15/19/2003 z dnia 15 grudnia 

2003 roku w sprawie statutu Biura Planowania Przestrzennego w Bielsku-

Białej (druk II/1104). 

16. Podjęcie uchwały w sprawie sposobu ustalania wynagrodzeń pracowników 

zakładu budżetowego Województwa Śląskiego pod nazwą Biuro Planowania 

Przestrzennego w Bielsku-Białej (druk II/1101). 

17. Podjęcie uchwały w sprawie sposobu ustalania wynagrodzeń pracowników 

jednostki budżetowej Województwa Śląskiego pod nazwą Wojewódzki 

Ośrodek Kultury i Sportu Stadion Śląski w Chorzowie (druk II/1109). 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr II/32/7/2005 z dnia 

21 marca 2005 roku w sprawie utworzenia rachunku dochodów własnych w 

jednostkach budżetowych Województwa Śląskiego (druk II/1105). 

19. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Nauczycielskiego Kolegium Języków 

Obcych w Raciborzu (druk II/1102). 

20. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji VI. Liceum Profilowanego 

Specjalnego w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym dla 

Niesłyszących i Słabosłyszących w Raciborzu (druk II/1106). 

21. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zasadniczej Szkoły Zawodowej 

Specjalnej nr 2 wchodzącej w skład Młodzieżowego Ośrodka 

Wychowawczego w Kuźni Raciborskiej (druk II/1107). 

22. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji kierunku kształcenia w 

Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym w Radzionkowie (druk II/1108). 

23. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do likwidacji 

Szkoły Policealnej Województwa Śląskiego im. Matki Teresy z Kalkuty w 

Czeladzi (druk II/1100). 

24. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do likwidacji 

Szkoły Policealnej Województwa Śląskiego w Bielsku-Białej (druk II/1119). 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Wojewódzkiej Specjalistycznej 

Przychodni Stomatologicznej w Katowicach (druk II/1099). 

26. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Wojewódzkiego Szpitala 

Neuropsychiatrycznego im. dr. Emila Cyrana w Lublińcu poprzez likwidację 
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Gabinetu Stomatologicznego, Poradni Zdrowia Psychicznego dla Dzieci i 

Młodzieży, Oddziału dla Osób z Zaburzeniami Nerwicowymi (druk II/1114). 

27. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady Powiatu 

w Żywcu w sprawie przekształcenia Zespołu Zakładów Opieki Zdrowotnej w 

Żywcu poprzez likwidację Poradni Opieki Paliatywnej i Walki z Bólem w 

Żywcu, ulica Żeromskiego 7 (druk II/1120). 

28. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Gliwicach na Rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody 

Śląskiego PN-N-0911/530/R/06 stwierdzające nieważność uchwały Nr 

II/51/18/2006 Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 28 sierpnia 2006 roku 

w sprawie przekształcenia Obwodu Lecznictwa Kolejowego SPZOZ w 

Bielsku-Białej poprzez zakończenie działalności Rejonowej Przychodni 

Lekarskiej Chybie (druk II/1115). 

29. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Zarząd Województwa 

Śląskiego (druk II/1122). 

30. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji samodzielnym publicznym 

zakładom opieki zdrowotnej, dla których Województwo Śląskie jest organem 

założycielskim i które są zakładami lecznictwa odwykowego lub mają 

w swojej strukturze takie zakłady (druk II/1123). 

31. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie przez 

Województwo Śląskie darowizny nieruchomości stanowiącej własność 

Województwa Śląskiego, położonej w Tychach, na rzecz Gminy Tychy (druk 

II/1124). 

32. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu pod tytułem Program 

współdziałania Województwa Śląskiego z organizacjami pozarządowymi 

(druk II/1125). 

33. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Województwa Śląskiego na 2006 

rok (druk II/1126). 

34. Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji Wieloletniego Programu 

Inwestycyjnego Województwa Śląskiego (druk II/1127). 

35. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej gminom 

Województwa Śląskiego, przeznaczonej na realizację zadania „Tworzenie 

gminnych świetlic i klubów dla dzieci i młodzieży” (druk II/1128). 

36. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez SPZOZ 

„Repty” Górnośląskie Centrum Rehabilitacji im. gen. Jerzego Ziętka umowy 

dzierżawy sieci wodociągowo-kanalizacyjnej (druk II/1129). 

37. Informacja o oświadczeniach majątkowych. 

38. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych. 

39. Zamknięcie sesji Sejmiku. 

 

 

4. Przyjęcie protokołów z LI i LII sesji Sejmiku: 
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Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z LI sesji: 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu z LII sesji: 

 

za  31 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

5. Sprawozdanie z działalności Zarządu Województwa w okresie 

pomiędzy sesjami: 
 

przedstawił Marszałek Michał Czarski. 

główne tezy: 

- sprawozdanie zostanie ograniczone, jeśli nie będzie sprzeciwu, do kwestii, 

które ostały tu poruszone; 

- Kopalnia Silesia: nic nie stoi na przeszkodzie podjęciu uchwały, że Sejmik jest 

przeciwny tej likwidacji – nie warto spierać o rzeczy oczywiste, a 

przekonywanie się w tym gronie, bez osób odpowiedzialnych na górnictwo, 

jest bezcelowe; 

- protest przedstawicieli samorządu w sprawie – tu sprostowanie – załącznika do 

RPO, który określa wykaz zadań inwestycyjnych, które mają być realizowane 

w nowej perspektywie finansowej w latach 2007-2013, z pominięciem 

procedury przetargowej. Regiony próbowały różne zadania przeforsować, 

czasem o małej ważności z punktu widzenia polityki regionalnej. Nie brano 

pod uwagę, że 25 % środków całej alokacji dla województwa jest wyłączone z 

procedury konkursowej i zostaje w gestii subregionów i mogą decydować, 

które projekty jaką procedurą opatrzy. W przypadku subregionu 

południowego pojawiły się dwie propozycje, które by w całości 

wyczerpywały wszystkie środki w dziale turystyka, co spotkałoby się zapewne 

z protestem pozostałych subregionów. Często mylone są kwoty wyłączone na 

realizację projektów kluczowych oraz te, które są w gestii subregionów do 

podziału wewnętrznego. W przypadku Podbeskidzia jest kwota prawie 38 

mln. Protest dotyczył kluczowych inwestycji i została na niego udzielona 

odpowiedź, w wyniku której pojawiła się kolejna propozycja z Podbeskidzia 
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dotycząca zabezpieczenia środków na olimpiadę zimową bądź z budżetu 

Województwa, bądź z RPO, co jest jednakowo mało realne; 

- ZPORR refundacja zadań wynosi około 280 mln zł; 

 

 

[prowadzenie obrad przejęła radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku] 

 

 

- radny Rajmund Pollak – co Zarząd zrobił, aby stanąć w obronie Kopalni 

Silesia. Prośba o wypowiedź na temat protestu burmistrzów, który dowodzi 

dyskryminowania Podbeskidzia. 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 

85 % czasu wypowiedzi Pana Marszałka było odpowiedzią na te pytania. 

 

- Marszałek Michał Czarski – co do dyskryminowania Podbeskidzia. Jeśli 

spojrzeć w zestawienia, to Podbeskidzie wybitnie faworyzowane – można by 

tak powiedzieć. Takie stwierdzenia nie znajdują żadnego potwierdzenia w 

faktach, w liczbach wysokości środków. 

 

- radny Rajmund Pollak – plany zadaszenia Stadionu Śląskiego. Dlaczego 

rzutem na taśmę próbuje się przeznaczyć dodatkowe środki na zadaszenie 

Stadionu. Czy przeznaczono na jakiś obiekt sportowy na Podbeskidziu 

chociaż połowę tej kwoty ? 

 

- Marszałek Michał Czarski – w przypadku Podbeskidzia jest taka inwestycja, 

która przekracza wartość Stadionu, mianowicie Wojewódzki Szpital w 

Bielsku-Białej, gdzie prace zakończono po 21. latach, to tylko koszty 

inwestycji wyniosły 294 mln zł. Do tego dochodzą projekty, które tą kwotę 

zwiększają i dzisiaj jest to ponad 300 mln zł. 

 

 

6. Sprawozdania z działalności Komisji Sejmiku Województwa 

Śląskiego: 
 

Sprawozdania z działalności komisji oraz Sejmiku stanowią załączniki do 

protokołu. 

 

 

[prowadzenie obrad przejął radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku] 
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- radny Rajmund Pollak – komisja ds. oszacowania strat... powstała mimo 

oporu SLD, a później robiono wszystko, aby nie przystąpiono do prac, 

blokując uchwały. Bardzo źle, że raport o stratach województwa śląskiego nie 

powstał. To powoduje bezczelność pewnych kół rewizjonistycznych w 

Niemczech, jak i bezkarność zbrodniarzy komunistycznych. Wyraził nadzieję, 

że Sejmik następnej kadencji będzie te prace kontynuował. Zgłosił 

zastrzeżenia do działalności Komisji Rewizyjnej (w związku z kontrolą 

Stadionu Śląskiego) oraz Komisji Współpracy Międzynarodowej i Integracji 

Europejskiej (preferowanie radnych do wyjazdów zagranicznych). Co do 

Komisji Rolnictwa – zbyt mało uwagi poświęcano rolnikom gospodarującym 

w górach. Z przeglądu komisji, które został zaprezentowany najsłabszą była 

Komisja Rewizyjna. 

 

 

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wojewódzkiego Programu 

Opieki nad Zabytkami w Województwie Śląskim na lata 2006 - 2009 

(druk II/1110): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Programu wykorzystania 

odnawialnych źródeł energii na terenach nieprzemysłowych 

Województwa Śląskiego (druk II/1111): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wojewódzkiego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na lata 

2006 - 2010 (druk II/1103): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  37 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu i w budżecie 

Województwa Śląskiego na 2006 rok (druk II/1116 a): 
 

- radny Rajmund Pollak – jest zapis w uchwale o maksymalnej kwocie 

pożyczek udzielanych przez Zarząd, wynosi ponad 40 mln zł i wymaga 

komentarza. Ponadto planuje się zakup autokarów dla Opery Śląskiej i 

Zespołu Śląsk – po co wydawać te pieniądze ? 

 

- Wicemarszałek Sergiusz Karpiński – jeśli chodzi o pożyczki, to w gruncie 

rzeczy chodzi o to, że część z tych pieniędzy nie będzie wykorzystane w tym 

roku i muszą przejść do realizacji na rok przyszły. Zostaną rozpisane na dwa 

lata i ujęte w budżecie roku przyszłego, a zwolnione środki zostaną 

przeznaczone na spłatę przez nasze zakłady opieki zdrowotnej części pożyczki 

z Banku Gospodarstwa Krajowego i to jest to zwiększenie funduszu pożyczek 

o 21 mln zł. Autokary: np. Zespół Śląsk koncertuje na wyjazdach w Polsce i 

nie tylko i to nie jest wszystko jedno w jakich warunkach Zespół się 

przemieszcza. Było to zadanie na rok przyszły, ale zwolniły się pewne środki i 

można to do końca roku zrealizować. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

[przerwa w obradach] 
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[prowadzenie obrad przejęła radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku] 

 

 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany planu finansowego na 2006 

rok zakładów budżetowych i rachunku dochodów własnych 

jednostek budżetowych (druk II/1117): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  26 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Powiatowi Bielskiemu na odbudowę drogi powiatowej S 4481 

Porąbka – Kozubnik (druk II/1118 a): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  25 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr 

II/45/21/2006 z dnia 20 lutego 2006 roku w sprawie udzielenia 

dotacji samodzielnym publicznym zakładom opieki zdrowotnej, dla 

których organem założycielskim jest Województwo Śląskie, z 

przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i 

zakupów inwestycyjnych (druk II/1112): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 



 17 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  26 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- Pan Andrzej Płonka, Starosta Bielski – podziękował Sejmikowi za 

udzielenie pomocy finansowej dla Powiatu Bielskiego na odbudowę dróg, 

szczególnie radnym Karolowi Stasicy, Markowi Trombskiemu, a także 

Marszałkowi Województwa. 

 

- radny Rajmund Pollak – wyraził ubolewanie, że Starosta robi kampanię 

wyborczą radnemu Stasicy. 

 

 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr 

II/48/7/2006 z dnia 22 maja 2006 roku w sprawie udzielenia dotacji 

samodzielnym publicznym zakładom opieki zdrowotnej, dla 

których organem założycielskim jest Województwo Śląskie, z 

przeznaczeniem na dofinansowanie kosztów realizacji inwestycji i 

zakupów inwestycyjnych (druk II/1113): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  29 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej Nr I/10/4/99 

z dnia 12 lipca 1999 roku, zmienionej uchwałą Nr II/15/19/2003 

z dnia 15 grudnia 2003 roku w sprawie statutu Biura Planowania 

Przestrzennego w Bielsku-Białej (druk II/1104): 
 

Uwag nie zgłoszono. 
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Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

- radna Jolanta Kopiec – wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektu 

uchwały w sprawie przyjęcia apelu dotyczącego wstrzymania likwidacji KWK 

Silesia. 

 

Głosowanie nad wprowadzeniem do porządku projektu uchwały w sprawie 

przyjęcia apelu dotyczącego wstrzymania likwidacji KWK Silesia: 

 

za  35 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 

punkt ten zostanie umieszczony w porządku jako ostatni merytoryczny. 

 

- radny Rajmund Pollak – wniosek o umieszczenie punktu jako kolejnego (po 

obecnie zrealizowanym). 

 

 

17. Podjęcie uchwały w sprawie sposobu ustalania wynagrodzeń 

pracowników jednostki budżetowej Województwa Śląskiego pod 

nazwą Wojewódzki Ośrodek Kultury i Sportu Stadion Śląski w 

Chorzowie (druk II/1109): 
 

- radny Rajmund Pollak – najniższe wynagrodzenie w kwocie 600 zł, to jest 

stanowczo za mało. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

- Wicemarszałek Sergiusz Karpiński – stwierdził, że nie kojarzy głosowania 

nad uchwałą z druku II/1112. 
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- radny Rajmund Pollak – wniosek o ponowne przegłosowanie uchwały. 

 

- radny Grzegorz Makowski – wniosek o reasumpcję głosowania uchwały z 

druku II/1112. 

 

 

Głosowanie nad wnioskiem radnego Makowskiego o reasumpcję uchwały z 

druku II/1112: 

 

za  ? 

przeciw ? 

wstrzym. ? 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 

dziękuję ! Sejmik jednogłośnie podjął decyzję, że głosujemy raz jeszcze nad 

uchwałą w druku II/1112. 

 

 

Ponowne głosowanie nad uchwałą z druku II/1112: 

 

za  36 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

- radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, Wiceprzewodnicząca Sejmiku – 

w ferworze dyskusji zapodziała się uchwała z druku 1101. Jest w tym sporo 

mojej winy, zatem wracamy do punktu 16. 

 

 

16. Podjęcie uchwały w sprawie sposobu ustalania wynagrodzeń 

pracowników zakładu budżetowego Województwa Śląskiego pod 

nazwą Biuro Planowania Przestrzennego w Bielsku-Białej (druk 

II/1101): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  31 

przeciw 0 
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wstrzym. 0 

 

 

18. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały własnej 

Nr II/32/7/2005 z dnia 21 marca 2005 roku w sprawie utworzenia 

rachunku dochodów własnych w jednostkach budżetowych 

Województwa Śląskiego (druk II/1105): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

19. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Nauczycielskiego Kolegium 

Języków Obcych w Raciborzu (druk II/1102): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  31 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

20. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji VI. Liceum Profilowanego 

Specjalnego w Specjalnym Ośrodku Szkolno-Wychowawczym dla 

Niesłyszących i Słabosłyszących w Raciborzu (druk II/1106): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 1 
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wstrzym. 0 

 

 

21. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Zasadniczej Szkoły 

Zawodowej Specjalnej nr 2 wchodzącej w skład Młodzieżowego 

Ośrodka Wychowawczego w Kuźni Raciborskiej (druk II/1107): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  30 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

22. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji kierunku kształcenia w 

Młodzieżowym Ośrodku Wychowawczym w Radzionkowie (druk 

II/1108): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  31 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

23. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

likwidacji Szkoły Policealnej Województwa Śląskiego im. Matki 

Teresy z Kalkuty w Czeladzi (druk II/1100): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  28 

przeciw 1 
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wstrzym. 1 

 

 

24. Podjęcie uchwały w sprawie podjęcia działań zmierzających do 

likwidacji Szkoły Policealnej Województwa Śląskiego w Bielsku-

Białej (druk II/1119): 
 

- radny Rajmund Pollak – stwierdził, że konsekwentnie głosował przeciw 

uchwałom dotyczącym likwidacji kierunków, albo całych placówek. Tu 

również nie należy likwidować, stąd apel do wszystkich, aby zagłosowali 

przeciw. 

 

- Wicemarszałek Sergiusz Karpiński – przypomniał, że w Czeladzi, w 

Bielsku-Białej utworzono kolegia, które przejęły kształcenie w zawodzie 

pracownik socjalny dające kwalifikacje zawodowe, natomiast szkoła 

policealna nie daje takich kwalifikacji. Rzecz w tym, żeby płynnie w miejsce 

dotychczasowej szkoły policealnej wchodziło kolegium. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  26 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

[prowadzenie obrad przejął radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku] 

 

 

25. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Wojewódzkiej 

Specjalistycznej Przychodni Stomatologicznej w Katowicach (druk 

II/1099): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  26 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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26. Podjęcie uchwały w sprawie przekształcenia Wojewódzkiego 

Szpitala Neuropsychiatrycznego im. dr. Emila Cyrana w Lublińcu 

poprzez likwidację Gabinetu Stomatologicznego, Poradni Zdrowia 

Psychicznego dla Dzieci i Młodzieży, Oddziału dla Osób z 

Zaburzeniami Nerwicowymi (druk II/1114): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  24 

przeciw 1 

wstrzym. 5 

 

 

27. Podjęcie uchwały w sprawie zaopiniowania projektu uchwały Rady 

Powiatu w Żywcu w sprawie przekształcenia Zespołu Zakładów 

Opieki Zdrowotnej w Żywcu poprzez likwidację Poradni Opieki 

Paliatywnej i Walki z Bólem w Żywcu, ulica Żeromskiego 7 (druk 

II/1120): 
 

- radny Rajmund Pollak – wyraził sprzeciw wobec likwidacji poradni i 

zaapelował do radnych, aby głosowali przeciw. 

 

- radny Karol Stasica – na posiedzeniu Rady Powiatu przedstawiono szerokie 

uzasadnienie. Poradnia nie spełnia wymogów NFZ pod względem lokalowym, 

wyposażenia, kwalifikacji personelu - udziela kilka porad tygodniowo. 

Świadczenia ograniczają się do wystawiania recept na silne środki dla 

pacjentów w stanach terminalnych. W tym roku NFZ nie zawarł z nią umowy. 

W Żywcu jest pełnoprofilowa poradnia, która posiada kontrakt na te 

świadczenia, a więc nie nastąpi ograniczenie dostępu do tego typu świadczeń. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  29 

przeciw 1 

wstrzym. 1 
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28. Podjęcie uchwały w sprawie wniesienia skargi do Wojewódzkiego 

Sądu Administracyjnego w Gliwicach na Rozstrzygnięcie 

nadzorcze Wojewody Śląskiego PN-N-0911/530/R/06 stwierdzające 

nieważność uchwały Nr II/51/18/2006 Sejmiku Województwa 

Śląskiego z dnia 28 sierpnia 2006 roku w sprawie przekształcenia 

Obwodu Lecznictwa Kolejowego SPZOZ w Bielsku-Białej poprzez 

zakończenie działalności Rejonowej Przychodni Lekarskiej Chybie 

(druk II/1115): 
 

- Wicemarszałek Sergiusz Karpiński – Sejmik podjął uchwałę w sprawie 

likwidacji tej przychodni, natomiast w uchwale wskazano termin nie wcześniej 

niż 3 tygodnie po podjęciu uchwały bez wskazania konkretnej daty i 

Wojewoda uchylił z tego powodu uchwałę. Stąd wystąpienie do sądu. 

Ponadto, podjęto rozmowy w wójtem gminy Chybie w sprawie ewentualnego 

przejęcia przez gminę tej poradni. 

 

- radny Rajmund Pollak – byłem przeciwny likwidacji tej poradni i uważam, 

że Pan Wojewoda postąpił słusznie. To było słuszne, a rozmowy z wójtem 

mają załagodzić konsekwencje tej uchwały. Sejmik powinien odrzucić tą 

propozycję Zarządu ze względu na dobro pacjentów. 

 

- radny Alfred Brudny – to czy poradnia jest potrzebna, czy nie, nie jest 

przedmiotem tej uchwały. Jest nim to, że przed skierowaniem uchwały na 

Sejmik była pozytywna opinia Wojewody co do treści projektu uchwały. 

Uchwała została podjęta, a nadzór Wojewody zakwestionował tą uchwałę. Sąd 

ma rozstrzygnąć ten dualizm Pana Wojewody, który raz mówi, że jest coś 

dobrze, a drugim razem, że źle. 

 

- radny Antoni Waleczek – jeśli chodzi o Pana Wojewodę, to lepiej przyznać 

się do błędu i skorygować, aniżeli iść w zaparte. Niech więc te rozstrzygnięcia 

będą gdzie indziej. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  31 

przeciw 1 

wstrzym. 2 

 

 

29. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na Zarząd 

Województwa Śląskiego (druk II/1122): 
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Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  30 

przeciw 1 

wstrzym. 0 

 

 

30. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia dotacji samodzielnym 

publicznym zakładom opieki zdrowotnej, dla których 

Województwo Śląskie jest organem założycielskim i które są 

zakładami lecznictwa odwykowego lub mają w swojej strukturze 

takie zakłady (druk II/1123): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  30 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

31. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na dokonanie przez 

Województwo Śląskie darowizny nieruchomości stanowiącej 

własność Województwa Śląskiego, położonej w Tychach, na rzecz 

Gminy Tychy (druk II/1124): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  30 

przeciw 0 

wstrzym. 0 
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32. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia dokumentu pod tytułem 

Program współdziałania Województwa Śląskiego z organizacjami 

pozarządowymi (druk II/1125): 
 

- radny Marek Migas – czy jest gdzieś ewidencja stowarzyszeń i organizacji 

pozarządowych, ponieważ napisano tu, że rejestr REGON nie jest precyzyjny 

i około 10 % organizacji z ponad 5 tys. może już nie istnieć ? 

 

- Wicemarszałek Sergiusz Karpiński – żaden organ administracji nie ma 

obowiązku prowadzenia rejestru organizacji pozarządowych. ROPS zbudował 

taką bazę danych i jest ona dostępna także w internecie. Dane są 

aktualizowane co 2 lata, ale nie zawsze adresat odpowiada na ankietę. Pełnej 

orientacji nie ma. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

33. Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Województwa 

Śląskiego na 2006 rok (druk II/1126): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  34 

przeciw 0 

wstrzym. 1 

 

 

[prowadzenie obrad przejęła radna Małgorzata Ochęduszko-Ludwik, 

Wiceprzewodnicząca Sejmiku] 

 

 

34. Podjęcie uchwały w sprawie aktualizacji Wieloletniego Programu 

Inwestycyjnego Województwa Śląskiego (druk II/1127): 
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- radny Rajmund Pollak – przy tak olbrzymich kwotach powinno być 

obszerniejsze uzasadnienie. Powinna być omówiona sprawa inwestycji 

sportowych. Dlaczego są dysproporcje pomiędzy kwotami na obiekty 

sportowe na Górnym Śląsku, a na obiekty w regionie bielskim, żywieckim, 

czy też na ziemi częstochowskiej ? 

 

- radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku – ja kwestionuję w 

zasadzie tylko jedną pozycję, nie mam ale do całego programu. Namawiałbym 

Zarząd do wycofania się z pomysłów zwiększenia kosztów zadaszenia 

Stadionu Śląskiego z 90 do 130 mln zł. Są to kwoty astronomiczne. Ile, za co 

musimy dopłacić 40 mln zł ? Żadne wskaźniki nie uzasadniają takiego 

wzrostu. Nie są to warszawskie pieniądze, cały czas finansujemy Stadion z 

naszych, wojewódzkich pieniędzy. Budowa jest nietypowa i obarczanie nas w 

tej chwili odpowiedzialnością jest nie na miejscu w tym pośpiechu. 

 

- radny Antoni Waleczek – do Pana Marasa, czy terminy dotyczące Pszczyny 

(budowa wiaduktu i północnej obwodnicy) będą dotrzymane ? Poparł 

argumenty radnego Kłudki. 

 

- radny Krzysztof Stachowicz – zaapelował do Zarządu o zdjęcie uchwały z 

porządku. Przetargów było kilka, zostały dwie firmy i radni powinni wiedzieć 

co to są za firmy i jakie stadiony budowały. 

 

- radny Grzegorz Makowski – sprawa była przedmiotem dość burzliwej 

dyskusji na Komisji Budżetu. Z informacji wynika, że taniej się tego 

zadaszenia zrobić nie da, więc albo robimy, albo nie. Komisja poparła 

wniosek ze zdaniem odrębnym. Słyszałem, że Zarząd coś kombinuje. Jak ktoś 

wie co to jest WPI, to wie, że tego się nie da zrobić w ciągu kilku dni. To nie 

ten Zarząd będzie podpisywał dokumenty, które będą gwarantowały budowę 

zadaszenia. Kwota jest przerażająca ? W Warszawie ma się zamiar 

wybudować stadion za 400 mln euro. Po zakończeniu budowy żaden stadion 

w Polsce nie będzie dorównywał Śląskiemu. Oczywiście, można zrobić 

stadion narodowy w Bielsku, tylko ilu ludzi przyjdzie, bo tu w jednym 

miejscu mieszka 2 mln. Trzeba mieć wyobrażenie skali. Po przeprowadzonych 

przetargach wiemy, że nie da się tego zrobić za kwotę mniejszą niż 129,5 mln 

i rekomendujemy Państwu tą uchwałę. 

 

- radny Wiesław Maras, Członek Zarządu Województwa – w uzasadnieniu 

jest dokładnie podane gdzie WPI ulega zmianie. Stadion Śląski jest jedynym 

stadionem, który jest własnością Województwa Śląskiego. Nic nie robiło się i 

nie robi z jakimkolwiek przyspieszeniem. Jesteśmy w II fazie przetargu 

publicznego, międzynarodowego pełnego. Wzięły udział 2 firmy i jedna 

proponuje 129,5 mln, druga ma błędy merytoryczne w dokumentach i nie jest 
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brana pod uwagę. 2 lata temu też się wydawało, że te 90 mln to jest drogo. 

Kosztorys poprzedni, po przeliczeniu na ceny z jesieni tego roku, to jest 

sprawa około 130 mln zł. Na Stadion do tej pory 184 mln skierował budżet 

państwa, jako inwestycji wieloletniej. Do tej pory wydano 24 mln. Żeby 

zakończyc wszelkie inwestycje potrzeba jest jeszcze 155 mln zł. Udział 

środków wojewódzkich to 41,6 %. Można wykonać taniej, ale nie będzie 

gwarancji, tak, jak w dokumentacji obecnej na 25 lat dla przekrycia. Czy 

należy wykonać wariant oszczędnościowy ? Biorąc pod uwagę doświadczenia 

z innym dachem, również wykonanym oszczędnościowo – raczej nie ! Skoro 

dla przykładu skończyliśmy 2 szpitale wojewódzkie za ponad 300 mln zł, to 

może skończy Stadion za ponad 370 mln zł. To są tego typu wielkości. 

Podjęcie tej decyzji pozwoli nie stracić ponad 33 mln zł pieniędzy ze 

ZPORR -u. Bez przekrycia nie ma co liczyć na certyfikat UEFA, czy FIFA dla 

rozgrywek międzynarodowych. 

 

- radny Krzysztof Stachowicz – w drugim przetargu były dwie firmy. Jedna 

proponowała 129 mln. Prosiłbym o informację jakie to firmy ? 

 

- radny Rajmund Pollak – trudno jest podejmować uchwałę, kiedy radni nie 

zostali zapoznani z przyczynami zwiększenia kosztów inwestycji aż o 40 mln 

zł. To nie może być hasłowo. Dlaczego zarząd nie zaproponuje budowy 

krytego basenu olimpijskiego w Bielsku-Białej ? W tym przypadku próba 

wplatania nas w kolejne 40 mln na Stadion Śląski jest niestosowne w czasie 

dzisiejszej sesji. Niech o tym decyduje następny Sejmik. Czy Stadion Śląski 

naprawdę potrzebuje zadaszenia ? Te 40 mln można przeznaczyć na 

inwestycje w powiatach: cieszyńskim, żywieckim, bielskim i częstochowskim. 

 

- radny Jerzy Kłudka, Wiceprzewodniczący Sejmiku – tych pieniędzy nie 

musi być w budżecie za 2 lata, kiedy będą do wydatkowania. Dzisiaj jest to 

rozstrzygnięcie przetargu, następny Sejmik unieważni, ale o to chodziło ! 

Firma bierze odszkodowanie i żyje na Wyspach Kanaryjskich i kilka 

ośrodków wypoczynkowych za nie buduje. Tak by się to odbyło ! Chcieliście 

kupić to najlepsze. Kilka stadionów w Europie, na świecie ma takie 

zadaszenie. Większość w Niemczech ma jeszcze to tańsze i też żyje i spełnia 

warunki UEFA. 

 

- radny Janusz Krakowian – człowiek, który zna się na kosztorysach 

inwestycji powiedział mi, że skończyły czasy kiedy kosztorys ofertowy był 

dużo wyższy niż kosztorysy składane później przez inwestorów. Myśmy 

powinni wyciągnąć wnioski z tego, co się tu stało, bo jeżeli ciągle będziemy 

się oglądać na to, co jest tańsze, to nigdy nie zrobimy dobrej rzeczy. To, co 

jest tanie nie znaczy, że jest dobre, bo na czymś inwestor musi zarobić. 
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- radny Marian Gajda – ciągle są pytania dlaczego, za ile. Na podstawie czego 

możemy dyskutować ? Tylko kosztorys może powiedzieć za ile będzie się to 

budować. Cenę weryfikuje przetarg. Trzeba podjąć decyzję czy się 

zmieściliśmy w wartości inwestorskiej po przeliczeniu. Jeżeli tak, to nie ma o 

czym rozmawiać. 

 

- radny Marian Maciejczyk – marnuje się czas dyskusją nie na temat. Podjęcie 

decyzji czy budujemy to zadaszenie, czy nie należy do nas. Możemy określić 

maksymalną kwotę jaką się zgadzamy wyłożyć na ten cel. Reszta to nie jest 

nasza sprawa. Nie jesteśmy od rozstrzygania przetargów. Propozycja 

zakończenia dyskusji. 

 

- radny Antoni Piechniczek, Wiceprzewodniczący Sejmiku – ważne są też 

sprawy okołostadionowe. Walka idzie o EURO 2012. Katowice zostały 

odrzucone z własnej winy, a inne miasta miały większą siłę przebicia i chcą 

wyrwać z kiesy państwowej po pół miliarda na jeden stadion i suma to jest 

koło 3, 4 Stadionów Śląskich. W tej kadencji zrobiono ze Stadionem dużo 

dobrego. Po ostatnim meczu reprezentacji stadion wiele zyskał. Radny Pollak 

stwierdził, że Ślązacy jeżdżą w Beskidy, to skąd bierze się jego miłość do 

Krakowa i okolicy ? Trzeba się zadeklarować. Nie da się tych pieniędzy na 

inne inwestycje ! Kluczem jest to kto ten przetarg wygra – oby wygrała firma 

najlepsza. 

 

- radny Grzegorz Makowski – wniosek o zamknięcie dyskusji i głosowanie. 

 

- radny Marcin Kędracki – Województwo stać na inwestycje duże i 

mieszkańcy będą z tego dumni. Zróbmy ten Stadion takim, że wszystkim 

pójdzie w pięty. 

 

- radny Wiesław Maras, Członek Zarządu Województwa – w pierwszym 

przetargu propozycje firm sięgały 150 mln zł. Nie zwiększono wówczas 

kwoty. Koperty w tej chwili są otwarte, a przetarg nie jest jeszcze 

rozstrzygnięty. Nie ma decyzji w sprawie wybrania firmy. Komisja bada dwa 

wnioski, które wpłynęły i stąd, skoro jest szansa rozstrzygnięcia, propozycja 

podwyższenia tej kwoty. To nie są pieniądze pod rozstrzygnięty przetarg – to 

są pieniądze pod możliwość rozstrzygnięcia przetargu. 

 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  32 

przeciw 2 
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wstrzym. 1 

 

 

35. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

gminom Województwa Śląskiego, przeznaczonej na realizację 

zadania „Tworzenie gminnych świetlic i klubów dla dzieci i 

młodzieży” (druk II/1128): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

36. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie przez 

SPZOZ „Repty” Górnośląskie Centrum Rehabilitacji im. gen. 

Jerzego Ziętka umowy dzierżawy sieci wodociągowo-

kanalizacyjnej (druk II/1129): 
 

Uwag nie zgłoszono. 

 

Głosowanie nad uchwałą: 

 

za  33 

przeciw 0 

wstrzym. 0 

 

 

37. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia apelu dotyczącego 

wstrzymania likwidacji KWK Silesia (druk II/1130): 
 

- radny Paweł Wieczorek – jestem w posiadaniu dokumentu Kompanii 

Węglowej, który mówi o wygasaniu wydobycia na Kopalni Brzeszcze-Silesia. 

To jest po prostu likwidacja. Jeżeli w Bytomiu można było połączyć zakłady 

górnicze i stworzyć jedną kopalnię, która się nazywa Centrum Bobrek, to 

czemu nie można tutaj ? Jest przekop pomiędzy kopalnią Piast, więc gdzie jest 

problem. Jest to też apel do Kompanii – i Ministra Poncyliusza – by wróciła 

do łączenia zakładów. 
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- radny Antoni Waleczek – cieszę się z tej inicjatywy, ale czy to nie jest 

troszeczkę za późno ? Wyraził poparcie dla uchwały. 

 

- radny Marian Maciejczyk – należałoby zachować pewną wstrzemięźliwość i 

być w zgodzie z faktami. W apelu jest przytoczonych wiele rzeczy 

nieprawdziwych. Nie ma KWK Silesia, tylko Brzeszcze-Silesia. Nie ma 

uzasadnienia ekonomicznego, że wygaszenie wydobycia jest niecelowe i 

szkodliwe społecznie. Wszyscy pracownicy mają mieć zapewnione miejsca 

pracy. Jest mowa o przeniesieniu na drugą kopalnię, która może być 

efektywna. 

 

- radny Rajmund Pollak – zaproponował poprawki do uchwały (w załączniku 

do protokołu) oraz przekazanie uchwały do mediów. 

 

- radny Karol Stasica – apel jest dobry i nie należy go poprawiać, oczywiście 

poza zmianą nazewnictwa. 

 

- radny Rajmund Pollak – zażądał przegłosowania wniesionych przez siebie 

poprawek. 

 

- radny Tadeusz Mazanek – zaapelował do radnego Pollaka o odłożenie na 

bok urażonych ambicji i zaprzestania walki o jedno, czy drugie 

sformułowanie. Trzeba ustąpić w imię wyższej sprawy. 

 

- radny Marian Maciejczyk – od strony formalnej, w poprawce radnego 

Pollaka są błędy. 

 

- radny Rajmund Pollak – wycofał z poprawki akapit zaczynający się od słów: 

obecnie brakuje węgla na składach... Wyjaśnił, że chodzi o apel w sprawie 

wstrzymania likwidacji części Kopalni Brzeszcze-Silesia i umożliwienie jej 

dalszego funkcjonowania i rozwoju. 

 

- radny Paweł Wieczorek – zaproponował, aby w apelu na zasadzie 

autopoprawki przed słowami Silesia dopisać Ruch II. 

 

 

Głosowanie nad poprawką radnego Pollaka: 

 

za  2 

przeciw 14 

wstrzym. 14 

 

Poprawka nie uzyskała akceptacji. 
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Głosowanie nad uchwałą (wraz z autopoprawką): 

 

za  34 

przeciw 1 

wstrzym. 1 

 

 

38. Informacja o oświadczeniach majątkowych: 
 

- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – (informacja w 

załączniku do protokołu). 

 

- Marszałek Michał Czarski – obowiązek złożenia informacji dotyczy 152. 

osób. Wszyscy złożyli w ustawowym terminie, nikt nie prowadzi działalności 

gospodarczej. Wszystkie zostały opublikowane w biuletynie – spełniają 

wymogi formalne. Trwa procedura sprawdzająca przez urzędy skarbowe. Są 

kwestionowane niektóre oświadczenia, ale dotyczy to korekt. Oświadczenia 

przekazano do 38. urzędów, na razie 9. przekazało swoje analizy – w stosunku 

do 8. osób polecono sporządzenie korekty. 

 

 

[prowadzenie obrad przejął radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący 

Sejmiku] 

 

 

39. Interpelacje, zapytania, wnioski, oświadczenia radnych: 
 

- Marszałek Michał Czarski – podziękował za czteroletnią współpracę i złożył 

życzenia odchodzącym radnym. 

 

- radny Rajmund Pollak – dokonał oceny działalności Sejmiku, a także 

radnych II kadencji pod względem zasług dla samorządu, dzieląc ich na 

bardziej i mniej zasłużonych. 

 

- Wicemarszałek Jan Grela – zaprotestował przeciwko bredniom 

wygłaszanym przez radnego Pollaka. Przypomniał, że w sprawach 

kluczowych nie było podziału na koalicję i opozycję, wszyscy głosowali 

jednomyślnie za wyjątkiem radnego Pollaka. Podziękował wszystkim klubom 

za merytoryczne podejście do spraw. 

 

- radny Grzegorz Makowski – podziękował pracownikom Kancelarii Sejmiku 

[oklaski]. 
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- radny Zbigniew Wieczorek, Przewodniczący Sejmiku – dokonał krótkiego 

podsumowania kadencji, podziękował wszystkim za współpracę i życzył 

sukcesów w dalszej działalności. 

 

 

40. Zamknięcie sesji Sejmiku – godz. 18
50

. 
 


